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Jegyzőkönyv  

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), a 

Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság épületének I. emeleti Tímár terem 

Időpont: 2023. december 07., 10.00 óra 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, (Elnök): köszöntötte elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programjait, Megállapította a határozatképességet (6 fő).  

 

Ismertette, hogy az ülésre meghívta és a meghívást elfogadta az OTP részéről Bognár Zoltán, 

a Budapesti Régió kedvezménykért felelős munkatársa, aki hitel lehetőségekről ad 

tájékoztatást. Elmondta, hogy megoldási lehetőségeket keresnek az ÖTP-k, ÖTE-k részére, 

ami a különböző magasabb kiadásokat igénylő, pl. szertárfelújítás, eszközbeszerzés miatt csak 

önerőből nem megoldható. Azt is kérte, hogy nézzék meg az OTP-nél van-e arra lehetőség, 

hogy beépítsék az ATM-eknél most is működő, kp felvételeknél, az úgynevezett „nemes célra 

történő” felajánlást a nem hivatásos tűzoltóságok részére beépíteni. Előzetes érdeklődésre az 

OTP részéről már kapott jelzést, foglalkoznak ezzel a kérdéssel is, majd átadta a szót a 

meghívottnak. 

 

Bognár Zoltán: elmondta, hogy a kölcsönösen előnyös megállapodásra törekszenek, amely 

alapján lát lehetőséget kedvezmény biztosítására a nem hivatásos tűzoltóknak a lakossági 

bankszámláik költségeinek csökkentésére, illetve az ÖTE, ÖTP tagok részére a számlavezetés 

esetén különböző kedvezményeket is szeretnének adni. Ennek kidolgozása folyamatban van. 

Jövő év első pár hónapjára tervezik, hogy a megyei elnökök részvételével leülnének 

egyeztetni az igazolási rendszerről. Másik javaslatuk, hogy a közel 700 végpont, azaz 

tűzoltósághoz pénzügyi tanácsadókat delegálnának, akik információval látnák el a tagokat, a 

jogi szabályozások miatti felvilágosítást elvégeznék, illetve az egyénre szabáshoz is szükséges 

kontakt személy, aki a hátteret ismeri, hogy minél jobb konstrukciót tudjanak kidolgozni az 

adott témakörökben. Ez egy olyan szolgáltatás lenne, amellyel a számlavezetés az MTSZ és 

tagszervezetei részére költségmentessé is válhatna. A különböző célokra való adakozást, mint 

lehetőséget az ATM-kben történő pénzfelvételkor, is belső egyeztetésre javasolni fogja, arra 

lehetőséget lát, illetve az OTP-n belül kell ezt egyeztetni. A pályázati lehetőségeket is 

figyelnék, amikkel tudnának pl. gépjármű beszerzés, szertárfelújítás kapcsán is kedvező 

hitellehetőséget adni. Az a cél, hogy szélesebb körben lehessen a pályázati lehetőségeket 

feltérképezni, illetve tájékoztatni a tűzoltóságokat azok legkedvezőbb módozatairól. 

A kedvezménycsomag részletes kidolgozása után javasol a megyei elnökökkel egyeztetést, 

hogy milyen módon juthat el minél szélesebb körben az információ. 

 

Elnök: megköszönte a tájékoztatást, amelyhez kéri az elnökséget, hogy ennek lehetőségét 

nézzék át és véleményt kér, hogy elinduljon az egyeztetés.  
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Jövő év első negyedévében javasol egy olyan elnökségi ülést szervezni, ahol az elnökség, 

bizottságvezetők mellett a megyei elnökök is részt vesznek. Az előzetesen részükre 

megküldött koncepciót lenne célszerű megbeszélni, illetve javaslattal élni, a végleges verzió 

előtt. 

 

Kelemen Zsolt: felvetette az egyesületeknél a tagok részére az egyéni számlavezetésnél az 

életbiztosítás egy kedvezőbb konstrukciójának is a kidolgozását.  

 

Dr. Pimper László: csak felveti, hogy azoknak a tagoknak, akinek van már valamilyen 

havidíj kedvezménye a számlavezetés kapcsán, ők már egy ilyen kedvezményrendszerből 

kiesnének. 

 

Bognár Zoltán: igen, a már kapott kedvezmények mellett ez nem biztos, hogy megoldható. 

De vannak elképzelések, hogyan lehet egy olyan konstrukciót kidolgozni, ami pl. az egyesület 

részére lenne adva – pl. csoportos biztosítás -, ahol már más kedvezménnyel számolhatnak. 

 

Kelemen Zsolt: most is van az egyesületek részéről kezdeményezés, hogy csoportos 

biztosítást kötnek a tagoknak, ezt lehet esetleg valamilyen módon még kedvezőbbé tenni. 

 

Dr. Pimper László: véleménye szerint is ösztönző hatása lehet a tagoknak, ha kedvezőbb 

feltételekkel kaphatnak biztosítást, függetlenül egyéb, már érvényes havidíj kedvezményen 

felül. 

 

Kelemen Zsolt: csoportos biztosítással szélesebb körben lehetne a kedvezményt 

érvényesíteni. 

Jelezte, hogy most az EU-s pályázatok kapcsán szembesültek azzal, hogy nagyon magasak az 

euró utalások díjai, és azt a felvilágosítást kapta, hogy ennek a költségét nem igazán tudják 

csökkenteni. 

 

Bognár Zoltán: kéri, hogy ezeket a számla számokat küldje meg és megnézik, mit lehet 

tenni. Majd megkérdezte, hogy az önkénteseknél megoldódott-e a biztosítás kérdése? 

 

Elnök: az önkéntesek részére a vonulási időre és gyakorlatokra van biztosítás. 

 

Az elnökség a felvázoltak alapján javasolta, hogy induljon el a kedvezmények kidolgozása 

egyeztetésre. 

 

Elnök: Megköszönte Bognár úrnak a tájékoztatást.  

 

Ezt követően folytatódott az ülés. 

 

Elnök: Javaslatot tett az emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető és a 

jegyzőkönyv hitelesítésére Dr. Hegedűs György (MTSZ Jogi Bizottság elnök) személyére. 

Nevezettek a felkérést elfogadták. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

1/2023 (12.07.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének Hegymegi Ildikót és jegyzőkönyv hitelesítőnek Dr. 

Hegedűs Györgyöt választották meg. (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) 

Felelős: Elnök 

Határidő: azonnal 
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Elnök: ismertette a napirendi pontokat, amelyek előzetesen megküldésre kerültek a küldöttek 

részére. Javasolta kiküldötthöz képest a napirendi pontok felcserélését, amelyet az elnökség 

elfogadott. 

 

Napirendi pont javaslatok:  

1. Egyebek 

- tájékoztató az előző elnökségi ülésen említett bizottságok vezetőivel folytatott 

egyeztetésről, 

előterjesztő: elnök 

2. A MTSZ 2024. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve elfogadása, 

(írásbeli); 

 Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

 

Egyéb módosító javaslat nem érkezett. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

2/2023 (12.07.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

Felelős: Elnök 

Határidő: azonnal 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: Egyebek  

- tájékoztató az előző elnökségi ülésen említett bizottságok vezetőivel folytatott 

egyeztetésről, 

 

Elnök: az előző elnökségi ülésen elhangzottak alapján, ismertette a bizottságok vezetőivel 

történt előzetes megbeszélést, amely szerint Dr. habil. Cziva Oszkár a képzési és egyben a 

nemzetközi feladatokat is ellátó bizottság vezetői tisztségét elvállalja. Valamint már részben 

meg is kezdte a munkát, és így részt vett a CTIF általi, a klímaváltozás hatása az önkéntes 

tűzoltóság működésére és a nők szerepe az önkéntes tűzoltóságon belüli témakörben rendezett 

konferencián, amely 10 ország részvételével, online módon történt. 

 

Balázs László Mentőszervezeti bizottságvezető esetében is történt előzetes egyeztetés, 

azonban itt nem látja a továbbiakban a bizottság működésének lehetéségét, amelynek részben 

objektív okai vannak az eltérő működési rendjük miatt. A jövőben biztosan lesz változás, de 

erről még korai beszélni. 

 

Az ÖTP és az ÖTE-k tekintetében jelezte, hogy a korábbi, minisztérium felé történő 

kezdeményezésre írt levélre megérkezett a válasz, hogy jelenleg nincs keret a támogatások 

megemelésére. 

Egy lehetősége lehet még, a HOB előtt egy beszámoló keretében a probléma felvetésére. 

Továbbá jelezte, hogy az ország egységes tűzvédelmi koncepciójának kidolgozásának 

megkezdésére is tesz javaslatot, tekintettel a nem hivatásos tűzoltóságok jövőbeni szerepére. 

2024 második felében, ha el tudna indulni a kidolgozás, akkor van esély annak 2025-ben való 

megvalósítására. Illetve a dologi kiadások és a személyi juttatásokban lévő hiátus 

megoldására is fel fogja hívni a figyelmet. 
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Dr. Hegedűs György: A korábban elhangzott bizottsági feladatok kapcsán elmondta, hogy 

tagozatoknak az alapszabályban foglaltak szerint a feladataikat le kellene írni, és annak 

alapján az FB-nek ellenőriznie kell a tagozatok, bizottságok működését is. Ennek értelmében 

tehát a tagozatok, bizottságok működése egyértelműen értékelhető. 

 

Az elnökség egyetértett a felvetett módosításokkal. 

Ehhez a napirendi ponthoz további kiegészítés, javaslat nem volt, az lezárásra került. 

 

2. A MTSZ 2024. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve elfogadása, 
 

Elnök: Ismertette, hogy a 2024. év munka- és költségvetés tervezete előzetesen kiküldésre 

került, amelyhez észrevétel, javaslat nem érkezett. Megkérdezte a tervezés előtt a határon túli 

kollégákat is, van-e konkrét javaslatuk, amit be lehet építeni a mi munkatervünkben, azonban 

onnan csak szóbeli elképzelés érkezett, de ezt a jövő évben a költségek ismerete kapcsán majd 

be lehet építeni. Itt pl. a képzők képzéséről konferenciát is el tud képzelni, amihez szintén 

majd a jövőben kér javaslatot. További ilyen lehetőség lehet Kárpátalján a háború befejezését 

követően az önkéntes tűzoltóság újraszervezése, amennyiben erre lesz kormányzati szándék, 

hiszen ezt csak ilyen segítséggel, illetve szándékkal lehet megvalósítani. A tapasztalatainkat 

és a még meglévő kapcsolatainkat felhasználva, szakmai iránymutatást tudunk csak 

biztosítani. 

 

Jelezte, hogy a várható – már korábban „beharangozott” - üzemanyag költség emelkedés miatt 

bizonytalanok a rendezvényekhez, versenyekhez kapcsolódó várható költségek. Hozzátette, 

hogy ez egy terv, amelyet az ismert körülmények miatt lehet, hogy módosítani szükséges, de 

az alapvető működéshez rendelkezésre áll a forrás. 
 

A munkatervhez kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Elnök: ezután a 2024. évi költségtervhez hozzátette többek között, hogy a jelenlegi gazdasági 

helyzet számos módosítást is előre vetíthet, majd felkérte a gazdasági vezetőt kiegészítésre.  
 

Gazdasági vezető: megerősítette, hogy ez valóban egy tervezet, amely módosítható, de ennek 

alapján lehet benyújtani a BM felé a támogatás igényt.   

A megküldött ezévi költségek alapján lett a jövő évi tervezés összeállítva, amelyet szintén 

megküldtünk az elnökségnek. Hozzátette, hogy a tervezettnél már jelenleg is jóval magasabb 

költség várható többek között az üzemanyagok árának jelentős emelkedése miatt, valamint 

ezzel párhuzamosan a rendezvények megvalósításánál is figyelembe kell venni mind a szállás, 

mind az étkezés vélhetően jóval magasabb bekerülési költségét. Ehhez kell lényegesen 

magasabb tartalékot képezni, hogy év elején biztosított legyen a működésre a fedezet, amíg a 

következő évi támogatás meg nem érkezik.  
 

Elnök: Felvetette az útiköltség térítések elszámolásánál 2024. évtől a 15 Ft/km általános 

személygépkocsi normaköltség elfogadását. 

 

Az elnökség megvitatta a felvetetteket, majd az elnök szavazásra bocsájtotta a módosítást. 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

3/2023 (12.07.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség 2024. évtől az útiköltség térítésnél a 15 Ft/km általános személygépkocsi 

normaköltséget  (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta 

Felelős: Elnök 

Határidő: folyamatos 
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Miakich Gábor, FB elnök: a munka- és költségtervhez nem tud többet ő sem hozzátenni, a 

kiegészítések egyértelműek, amely alapján javasolja annak elfogadását. 

 

A költségtervhez további kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

Elnök: szavazásra tette fel a MTSZ 2024. évi munkatervét és költségvetési tervét, az állami 

támogatás és az egyéb bevételek vonatkozásában. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

4/2023 (12.07.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2024. évi munkatervét és költségvetési tervét (6 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással) elfogadta 

Felelős: Elnök 

Határidő: folyamatos 

 

A napirendi pont lezárásra került. 

 

Elnök: kiegészítésként hozzátette, hogy a 2024. évben már el kell kezdeni a 2025. évben 

esedékes választás előkészítését. 

 

További hozzászólás nem volt. 

 

Elnök megköszönte az együttműködést az elnökségi ülést bezárta 11.50-kor. Valamennyi 

résztvevőnek áldott ünnepet, boldog új évet kívánt. 

 

Kmf. 

 


